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RG.0002.18.2012 
 

 

P r o t o k ó ł   nr   XVIII/12 

z sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w sali CUP w Zbrosławicach      

w dniu  19 czerwca 2012r. 

 
 
W sesji udział wzięło 15 radnych /jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu/ oraz 25 gości zaproszonych /jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu/. 
Czas rozpoczęcia sesji - godz. 16:00. 
 
 
 Ad. 1. 
Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
– Jan Fels.  
  
Uwag do prawomocności zwołania sesji nie wniesiono. 
  
 
Ad. 2. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność do przyjmowania 
uchwał.  
   
 
Ad. 3. 
Pan Przewodniczący Rady Gminy wniósł o poszerzenia  porządku obrad o  następujące projekty 
uchwał: 

 w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Zbrosławicach (druk           
nr X, 

 w sprawie zmiany Uchwały nr XXII/379/05 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 18 marca 2005 r.            
w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Zbrosławice z późniejszymi zmianami (druk nr VI),  

 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2012-2021 (druk 
nr XII),  

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 (druk nr VII), 

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 (druk nr VIII), 

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 (druk nr IX). 
 

Do powyższego wniosku nie wniesiono uwag. W wyniku głosowania wniosek został przyjęty 
jednogłośnie (głosowało 15 radnych). 

 
Kolejny wniosek o poszerzenie porządku obrad złożył Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan 
Krzysztof Stebel. Wniosek dotyczy wprowadzenia pod obrady sesji projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Zbrosławice (druk nr XI). 
  
Do powyższego wniosku nie wniesiono uwag. W wyniku głosowania wniosek został przyjęty 
jednogłośnie (głosowało 15 radnych). 
 
 
Ad. 4. 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który po wprowadzeniu przyjętych wniosków 
przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji.  
2. Stwierdzenie quorum  do podejmowania uchwał.  
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3. Rozpatrzenia wniosków w sprawie zmiany proponowanego porządku obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji.   
7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady.   
8. Omówienie stanowiska Komisji Rewizyjnej dotyczącego skargi na działalność Wójta Gminy 

Zbrosławice. 
9.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)   skargi na działalność Wójta Gminy Zbrosławice – XI, 
b)   nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Zbrosławicach – X, 
c)   zmiany Uchwały XXII/379/05 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 18 marca 2005 r. w sprawie 

regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Zbrosławice z późniejszymi zmianami – VI,  

d)   nadania nazwy ulicy w Gminie Zbrosławice w miejscowości Szałsza – V, 
e)   zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2012 – 2021 – XII, 
f)   zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 – III, 
g)   zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 – IV, 
h)   zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 – VII, 
i)   zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 – VIII, 
j)   zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 – IX. 

10. Przyjęcie sprawozdania finansowego za rok 2011 wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Gminy za rok 2011 oraz udzielenie Wójtowi absolutorium z tego tytułu: 

 omówienie sprawozdania finansowego za rok 2011 oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
za rok 2011, 

 opinia RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego, 

 wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 

 opinia RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 
Zbrosławice absolutorium za 2011 rok, 

 podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 
2011 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy – II, 

 podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zbrosławice absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2011 – I. 

11. Sprawozdanie Wójta. 
12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. „15 minut sołtysów” –  informacje sołtysów. 
14. Realizacja postulatów i wniosków radnych.   
15. Wolne wnioski oraz zapytania radnych i zaproszonych gości. 
16. Zamknięcie sesji. 

 
Uwag do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono. 

 
W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
    
Ad. 5. 
Radna Pani Krystyna Trzęsiok wniosła o uzupełnienie protokołu o jej wypowiedź ze str. 12 dotyczącą 
funduszu sołeckiego  
Więcej uwag nie wniesiono. 
Wobec faktu wniesienia uwagi do protokołu, jego przyjęcie przełożono na kolejną sesję.   
 
 
Ad. 6. 
Informację o pracy poszczególnych komisji Rady Gminy przedstawili ich przewodniczący: 

 Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju odbyła                          
dwa posiedzenia. Pierwsze posiedzenie było częściowo posiedzeniem wyjazdowym, na którym 
Członkowie komisji na wniosek mieszkańców Czekanowa, Świętoszowic i Łubek dokonali wizji            
w tych miejscowościach. W wizji uczestniczyli mieszkańcy, którzy przedstawili radnym swoje 
postulaty. W Czekanowie i Świętoszowicach uwagi dotyczyły terenów, które w obecnym studium 
wpisane są jako przemysłowe i pod inwestycje, natomiast w Łubkach w zakresie toczącej się 
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dyskusji na temat wpisania do studium planowanych obszarów zagospodarowania pod siłownie 
wiatrowe. W trakcie wizji wynikła również sprawa niewłaściwej kontroli przez inspektora nadzoru 
budowy kanalizacji w Czekanowie. Kierownik referatu Pan Janusz Kołodziejczyk zobowiązał się 
do rozwiązania tego tematu. W drugiej części posiedzenia Komisja wstępnie zapoznana została           
z propozycją likwidacji aglomeracji Kamieniec, co ma związek z planowaną inwestycją budowy 
kanalizacji ściekowej. Tematem drugiego posiedzenia było gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz zapoznanie się z obowiązkami, jakie w tym zakresie nakłada na samorządy 
nowa ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminie. W dalszej części posiedzenia Komisja 
dokonała zaopiniowania projektów uchwał wchodzących na dzisiejszą sesję.   

  

 Pan Krzysztof Stebel poinformował, iż Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia. Na pierwszym   
posiedzeniu Komisja kontynuowała omawianie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 
2011 oraz sporządziła opinię w temacie wykonania budżetu. Na kolejnym posiedzeniu Komisja 
rozpatrywała skargę na działalność Wójta w zakresie gospodarowania budynkiem byłego 
przedszkola w Księżym Lesie.  

 

 Pani Krystyna Trzęsiok poinformowała, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 
Społecznej odbyła jedno posiedzenie, którego tematem było omówienie sprawozdania z realizacji  
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Ponadto 
poinformowano Komisję o planowanej działalności w okresie wakacyjnym 8 świetlic opiekuńczo-
wychowawczych (w tym nowo utworzona świetlica w Miedarach).  W dalszej części posiedzenia 
Komisja dokonała zaopiniowania 2 projektów uchwał wchodzących na dzisiejszą sesję.     
 

 Pan Józef Skandy poinformował, iż Komisja Rolnictwa odbyła dwa posiedzenia. Pierwsze 
posiedzenie na wniosek mieszkańców miejscowości Zawada skarżących się na uciążliwość 
związaną z działalnością wysypiska śmieci w Pyskowicach, było posiedzeniem wyjazdowym, 
Tematem drugiego posiedzenia było zapoznanie się z działalnością Śląskiej Izby Rolniczej, którą 
przedstawił przedstawiciel ŚIR Pan Marek Minkus. Z ważniejszych informacji, jakie przedstawił 
Pan Marek Minkus była wiadomość dla rolników o możliwości składania do Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej wniosków o dofinansowanie zakupu wapna 
tlenkowego. Ponadto Pan Marek Minkus wystąpił z propozycją zamieszczenia na łamach Wieści             
z Gminy apelu do użytkowników kładów i motorów krosowych o zakazie jeżdżenia po gruntach 
rolnych i niszczenia upraw rolnych. Ostatni taki przypadek miał miejsce w Miedarach, gdzie                  
w znacznym stopniu zniszczeniu uległa plantacja buraków cukrowych. 

 
Zapytań ani uwag do Przewodniczących Komisji nie wniesiono.   
 
 
Ad. 7.  
Przewodniczący i Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawili informację ze swojej działalności              
w okresie międzysesyjnym – stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
Następnie Pan Przewodniczący Rady poinformował o wyborze w dniu 12 czerwca br. nowego sołtysa 
sołectwa Łubki, którym została Pani Ewa Zadorożna. 
 
Zapytań ani uwag nie wniesiono.   
 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Krzysztof Stebel najpierw przedstawił zebranym treść skargi, 
jaka została złożona przez radnego Pana Tomasza Siegel na działalność Wójta Gminy Zbrosławice,          
a następnie przedstawił tok postępowania przy rozpatrywaniu tej skargi. Swoją wypowiedź zakończył                      
wypracowanym przez Komisję Rewizyjną jednogłośnym stanowiskiem w powyższej sprawie, które 
przedstawia się następująco:    
Nieruchomość  zabudowana budynkiem byłego przedszkola w Księżym Lesie stanowi działkę            
nr 74 ( stary nr 529/522, jeszcze starszy 522/0.1), zapisana jest w dwóch księgach wieczystych: 

1. KW nr 50 914 – własność Gminy Zbrosławice, działka 74 i następne, o ogólnej powierzchni 
0,8878 ha. 

2. KW nr 56 945 – własność Przedsiębiorstwa Nasiennego Księży Las spółka z o.o., działka 74 
i następne.  
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Ustalono, że Gmina Zbrosławice na podstawie uchwały Rady Gminy nr XXXI/357/09 z dnia 
18.06.2009 w 2009 roku przeznaczyła do dzierżawy na okres 20 lat przedmiotową nieruchomość. Po 
wyłonieniu dzierżawcy okazało się, że prawo własności zapisane jest w dwóch księgach wieczystych 
czyli, że jest nieuregulowany stan terenowo prawny nieruchomości. 
Gmina poczyniła następujące działania:  
       Starostwo Powiatowe wydało decyzję o wykreśleniu z jednostki rejestrowej działki  nr 529/522 
zapisanej w księdze wieczystej 50 914, od której Gmina Zbrosławice wniosła odwołanie. Śląski 
Wojewódzki Inspektorat Nadzoru Geodezyjnego i Kartograficznego decyzją z dnia 20.05.2008 
utrzymał decyzję Starosty w mocy. 
       Od likwidacji przedszkola z dniem 31.08.2008 do chwili obecnej, Gmina Zbrosławice jako 
władająca przedmiotową nieruchomością czyni starania w celu jej zabezpieczenia. 
Od momentu objęcia stanowiska Wójta Gminy Zbrosławice, przez Pana Wiesława Olszewskiego 
podjęto następujące działania: 
1. W celu uregulowania stanu terenowo prawnego decyzją Wójta, Gmina Zbrosławice skierowała   

pozew do Wydziału Cywilnego Sądu Rejonowego w Tarnowskich Górach z dnia 22.06.2011. 
(sygn. I C504/11) o uzgodnienie księgi wieczystej z rzeczywistym stanem prawnym. Wniesienie 
pozwu związane było z wcześniejszym skompletowaniem wszystkich niezbędnych dokumentów 
tj: odpisy ksiąg wieczystych w liczbie 10, wypisy z rejestrów gruntów, mapki, ustalenia adresów 
stron, przeprowadzenie postępowania celem ustalenia spadkobierców. Na dzień dzisiejszy 
postanowieniem Sądu Rejonowego z dnia 05.04.2012. zawieszono postępowanie do czasu 
ujawnienia spadkobierców KW nr. GL1T/0051763/7. 

2. W celu zabezpieczenia budynku: 
Pismo z dnia 15.11.2011. Wójta Gminy Zbrosławice do ZGKiM zlecające wykonanie 
zabezpieczenia przedmiotowej nieruchomości do 01.12.2011 roku. Zlecenie zostało wykonane 
przez ZGKiM (faktura nr 27803/12/2011 na kwotę 1661,47 zł). Zlecenie tego zabezpieczenia 
zostało dokonane w wyniku  włamania do budynku byłego przedszkola. Włamanie zostało 
zgłoszone na Policję, natomiast Gmina Zbrosławice zdemontowała istniejące tam grzejniki CO          
w obawie przed ich kradzieżą. Po każdorazowym ujawnieniu włamania następuje jego ponowne 
zabezpieczenie, co miało również miejsce po wyjazdowej Komisji Oświaty, Kultury i Sportu z dnia 
16.05.2012. Z uwagi na usytuowanie budynku, który jest położony z dala od innych zabudowań, 
cyklicznie jest on dewastowany. Wójt Gminy Pan Wiesław Olszewski oświadczył, że zlecił ZGKiM 
administrowanie budynku. 
        Reasumując, mimo iż uznać należy, że Gmina Zbrosławice jest właścicielem nieruchomości 
to na skutek niezależnych od niej działań i pomimo jej sprzeciwu w księgach wieczystych znajdują 
się jej wpisy, które nie w pełni potwierdzają ten stan rzeczy, czy wręcz mu przeczą. Stanowi to 
istotną przeszkodę w rozporządzaniu mieniem. 
       W związku z powyższym ze względu na nieuregulowany stan prawny terenu, na którym 
znajduje się budynek byłego przedszkola w Księżym Lesie, działania Wójta zmierzające do jego 
zabezpieczenia należy uznać za należyte, dlatego należy uznać skargę za bezzasadną. 
 

Następnie głos zabrał radny Pan Tomasz Siegel, który stwierdził, iż budynek przedszkola w Księżym 
Lesie będzie mu się kojarzył z tym, że przez 8 lat Pan Wójt sprawował funkcję wicewójta, kiedy to był 
odpowiedzialny za oświatę i kiedy to doszło do zamknięcia tego obiektu, a będąc wójtem doprowadził   
do całkowitej dewastacji tego budynku. Następnie zapytał Pana Przewodniczącego, czy                                   
w posiedzeniu komisji brał udział Pan Wójt, czy merytoryczni pracownicy oraz co musiałoby być 
przedmiotem skargi, ażeby komisja uznała ją za zasadną? 
 
Pan Przewodniczący Rady zapytał Pana Siegla, czy pytania skierował do niego lub do 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, na co Pan Tomasz Siegel odpowiedział, iż pytania były 
kierowane do Pana Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Krzysztof Stebel wyjaśnił, iż w posiedzeniu brał udział Pan 
Wójt i pracownicy merytoryczni, natomiast w odpowiedzi na drugą część pytania stwierdził, iż skarga 
zostanie uznana za zasadną, jeżeli będzie zasadna. 
 
Radny Pan Piotr Jankowski zwrócił się do radnego Pana Tomasza Siegel ze stwierdzeniem, iż 
Komisja Rewizyjna w przypadku, kiedy nie będzie wiedziała co zrobić, to wtedy uzna, że to nie jest           
w jej kompetencji. Tak było w przypadku złożenia przez niego skargi na temat odbycia sesji …  W tym 
momencie Pan Przewodniczący Rady przerwał wypowiedź radnego Pana Piotra Jankowskiego 
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stwierdzając, że w chwili obecnej należy wypowiadać się w temacie obecnej skargi, a pozostałe 
sprawy można poruszyć we wolnych wnioskach.  
 
Radna Pani Krystyna Trzęsiok zapytała, czy nie można było podjąć decyzji o wynajęciu budynku 
byłego przedszkola w Księżym Lesie, skoro w 2009 r. Rada Gminy podjęła uchwałę przeznaczającą 
do dzierżawy ten budynek. O ile wie propozycji przeznaczenia budynku było kilka i były różne. Były 
również zapewnienia, chyba Pana Wójta, że nie doprowadzi się do dewastacji budynku. 
 
Pan Wójt wyjaśnił, iż wtedy, kiedy pełnił funkcję wicewójta i odpowiadał za stan oświaty, budynek 
przedszkola był w stanie właściwym, co potwierdzały kontrole sanepidu. W momencie likwidacji 
przedszkola budynek przeszedł we władanie referatu gospodarki nieruchomościami, który to referat 
prowadził procedurę dotyczącą wydzierżawienia tego obiektu. W tym czasie referat gospodarki 
nieruchomościami jak i referat inwestycji podlegał wójtowi gminy i tak też jest nadal. Uchwała, na 
podstawie, której została wydzierżawiona nieruchomość, jest jedyną uchwałą w całej poprzedniej 
kadencji (podobnych uchwał zostało podjętych kilkanaście), gdzie nie określono numeru działki. Po 
podjęciu uchwały został ogłoszony przetarg na wydzierżawienie budynku byłego przedszkola, do 
którego wpłynęły 3 oferty. Pan Wójt dopowiedział, iż nie wiadomo czemu powierzchnia przedszkola 
przekazana Gminie przez Wojewodę opiewała na wielkość 9 tys. m

2
 , natomiast w przetargu pojawia 

się wielkość 7 tys. m
2
, co w chwili obecnej jest wyjaśniane przez referat gospodarki nieruchomościami. 

Osoba, która wygrała przetarg przystąpiła do prac projektowych oraz wykonała szereg innych 
czynności wraz z zapłaceniem czynszu za grunt i od budynku. Dopiero przy złożeniu wniosku             
o pozwolenie za rozbudowę okazało się, że dzierżawca nie ma prawa do dysponowania tą 
nieruchomością. Takiego prawa nie ma również gmina. Wobec powyższego dzierżawca przystąpił do 
unieważnienia tej umowy. Zabiegał również o odszkodowanie, ale w ostateczności od niego odstąpił.   
W dniu dzisiejszym były dzierżawca skontaktował się z Urzędem Gminy i stwierdził, że po 
przeczytaniu artykułu w Gwarku jest oburzony postępowaniem niektórych radnych oraz, że złoży w tej 
sprawie stosowne oświadczenie, bo czuje się oszukany przez Gminę Zbrosławice. 
 
Radny Pan Piotr Jankowski odczytał fragment pewnej wypowiedzi o następującej treści „jeśli budynek 
w Księżym Lesie nie zostanie przeznaczony na pomieszczenia dla urzędu gminy, zapewne zostanie 
ogłoszony przetarg na jego dzierżawę, na razie jednak za wcześnie na konkrety, mogę tylko 
zapewnić, że nie dopuścimy, aby ten budynek, nasze mienie gminne uległ dewastacji”, a następnie 
zapytał, czy radni wiedzą, kto to powiedział i nie czekając na odpowiedź stwierdził, iż te zapewnienia 
padły z ust obecnego Pana Wójta. 
 
Pan Wójt stwierdził, że ma dokumentację zdjęciową z 19.10.2009 r. w momencie przekazania tego 
budynku dzierżawcy.  
 
Radna Pani Krystyna Trzęsiok stwierdziła, że sprawa budynku przedszkola w Księżym Lesie budzi 
wiele kontrowersji, a najlepiej w tej sprawie mógłby się wypowiedzieć Pan sołtys sołectwa Księży Las. 
Mieszkańcy byli oburzeni, że budynek szkoły i przedszkola budowany w czynie społecznym uległ 
takiej dewastacji, a ich wysiłek włożony w budowę poszedł na marne. Pani Radna dodała, iż o ile ona 
się nie myli, wyciąg akt wieczystych obejmuje również bloki mieszkalne, budowane przez były PGR           
i na pewno w tym przypadku sprawy własnościowe też są nieuregulowane. Są to zaszłości, które 
trzeba kiedyś uregulować. 
 
Pan Wójt stwierdził, iż z determinacją podjął się działań związanych z ujawnieniem faktycznego stanu 
rzeczy, co zajęło mu pół roku. Następnie przypomniał, iż przedszkole zostało zlikwidowane z dniem 
31.08.2008 r. Do końca tamtej kadencji nie poczyniono żadnego kroku w tej materii, pomimo, iż od 
czasu zamknięcia minęły 2 lata. Natomiast kiedy zajął się tą sprawą, to w ciągu pół roku został 
złożony pozew i sprawa już toczy się w sądzie. Pan Wójt dodał, iż w międzyczasie sprawa się 
skomplikowała, gdyż już w trakcie tego postępowania zmarła kolejna osoba, która wydłuża cały 
proces.  
 
Radna Pani Krystyna Trzęsiok stwierdziła, że zgadza się z wypowiedzią Pana Wójta, przy czym Pan 
Wójt nie może powiedzieć, że  o niczym nie wiedział, gdyż w tamtej kadencji pełnił bardzo ważną 
funkcję. Uważa, że tłumaczenie, które przedstawił nie jest to żadnym  usprawiedliwieniem.   
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Pan Przewodniczący Rady podkreślił, iż nadzoruje temat przedszkola, najpierw z poprzednim radcą 
prawnym Panem Januszem Słanią, a teraz z obecnym mecenasem Panem Mariuszem Siwoniem              
i myśli, że w najbliższym czasie sprawa zostanie zakończona z pozytywnym wynikiem dla Gminy.   

  
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Jan Fels przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 

a)   w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy Zbrosławice. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Krzysztof Stebel stwierdził, iż w temacie powyższego 
projektu uchwały wypowiedział się już w poprzednim punkcie. 

Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło                  
15 radnych. Uchwała o Nr XVIII/211/12 w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy Zbrosławice 
została podjęta przy 10 głosach „za”, 3 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”  – 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

b)   w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Zbrosławicach   

Kierownik GOPS Pani Urszula Furtak wyjaśniła, że w związku ze zmianą siedziby Ośrodka oraz 
realizowaniu nowych zadań wynikających z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz 
ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, konieczne i zasadne jest podjęcie 
uchwały w sprawie Statutu GOPS.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej Pani Krystyna 
Trzęsiok poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie. 
 
Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło                  
15 radnych. Uchwała o Nr XVIII/212/12 w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy 
Społecznej w Zbrosławicach została podjęta przy 15 głosach „za”   – stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu.  
 

c)   w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/379/05 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 18 marca 2005 r.              
w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Zbrosławice z późniejszymi zmianami   

Dyrektor GZOPO Pani Aleksandra Hangiel wyjaśniła, że zmiana Regulaminu udzielania pomocy 
materialnej uczniom podyktowana jest potrzebą usprawnienia załatwienia spraw w zakresie 
całkowitego lub częściowego pokrycia kosztów dotyczących stypendium szkolnego. Sposób 
ustalania wysokości stypendiów szkolnych dostosowany jest do obowiązujących przepisów. 
Ponadto Pani Dyrektor poinformowała, iż w zakresie powyższego projektu uchwały odbyły się 
konsultacje społeczne.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej Pani Krystyna 
Trzęsiok poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie. 
 
Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło                  
15 radnych. Uchwała o Nr XVIII/213/12 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/379/05 Rady Gminy 
Zbrosławice z dnia 18 marca 2005 r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej                   
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Zbrosławice z późniejszymi 
zmianami została podjęta przy 15 głosach „za”   – stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
  

d)   w sprawie nadania nazwy ulicy w Gminie Zbrosławice w miejscowości Szałsza.   

Kierownik referatu Pani Beata Dzielicka wyjaśniła, że w związku z dopuszczeniem do zabudowy 
nowych terenów w miejscowości Szałsza zlokalizowanych przy ulicy Sosnowej oraz pomiędzy ulicą 
Sosnową, a ulicą Tarnogórską zachodzi konieczność nadania nazwy drodze gminnej, publicznej, 
stanowiącej własność gminy Zbrosławice. Z uwagi na fakt, że odcinek drogi od dotychczasowego 
pasa ulicy Sosnowej objętej uchwałą Rady Gminy Zbrosławice nr XXII/389/05 z dnia 18 marca 
2005r. w sprawie nadania nowych nazw ulic w miejscowości Szałsza, nie obejmował swoim 
nazewnictwem odcinka drogi od skrzyżowania z ulicą Świerkową do skrzyżowaniu z ulicą 



7 

 

Tarnogórską, zachodzi konieczność kontynuacji nazewnictwa tj. nazwy ulica Sosnowa. Uchwała 
Rady Gminy Zbrosławice nr XXII/389/05 z dnia 18 marca 2005r. w sprawie nadania nowych nazw 
ulic w miejscowości Szałsza nie stanowi prawa miejscowego. W związku z powyższym dla 
prawidłowego zrealizowania powyższego celu jakim jest objęcie nazwą „ulica Sosnowa” całości 
drogi gminnej wyznaczonej na działkach o numerach ewidencyjnych: 121/5, 210/6, część działki 
121/69, część działki 31/1 oraz działkę nr 208/5 zaistniała konieczność podjęcia uchwały 
stanowiącej prawo miejscowe. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie, 12 głosami „za” i 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
 
Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło                  
15 radnych. Uchwała o Nr XVIII/214/12 w sprawie nadania nazwy ulicy w Gminie Zbrosławice              
w miejscowości Szałsza została podjęta przy 15 głosach „za”   – stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu.                                                                             

 

e)   w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2012-2021 

Skarbnik Gminy Pani Marzena Żołędziewska - Błaszczyk wyjaśniła, iż do WPF na lata 2012-2021 
wprowadza się zmiany, które uwzględniają będące w porządku dzisiejszej sesji projekty uchwał               
w sprawie zmian w budżecie na 2012 r. Dokonuje się zmian odnośnie załącznika nr 1 i nr 2 do 
WPF. Zmiany w załączniku nr 1 odnoszą się do roku 2012. Dokonuje się zwiększenia dochodów 
bieżących o kwotę 20.108,55 zł. Zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 16,80 zł dokonuje się 
zmniejszenia wydatków bieżących na kwotę 19.874,55 zł. W ramach wydatków bieżących 
zmniejsza się przedsięwzięcia bieżące na kwotę 12.074,29 zł. W zakresie wydatków majątkowych 
następuje zwiększenie o wartość 40.000 zł, w tym dokonuje się zwiększenia przedsięwzięć 
majątkowych o tą samą wartość. W ramach przedsięwzięć bieżących zmniejsza się nakłady                
w zakresie 2012 r. o kwotę 12.074,29 zł na zadaniu związanym z remontem świetlicy                         
w Miedarach. W ramach przedsięwzięć majątkowych zwiększa się nakłady finansowe o kwotę 
34.000 zł na zadaniu „Budowa kanalizacji sanitarnej, przepompowni ścieków i zasilania 
energetycznego w Czekanowie”. Zakłada się również nakłady finansowe o kwotę 6.000 zł na 
zadaniu budowy wiaty drewnianej w Wieszowie. 
   
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, 
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 głosów „za”             
i 1 głos „wstrzymujący się”). 
    

Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
15 radnych. Uchwała o Nr XVIII/215/12 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Zbrosławice na lata 2012-2021 została podjęta 14 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym 
się” – stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

f)   w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012.  

     Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska – Błaszczyk wyjaśniła, że uchwała zakłada    
     zwiększenie strony dochodowej i wydatkowej na wartość 4.265,45 zł. W zakresie strony    
     dochodowej zwiększa się plan budżetu w związku z otrzymaniem środków finansowych od firmy        

P.B. Dombud S.A.- wykonawcy sali gimnastycznej w Kopienicy na pokrycie kosztów zużycia wody  
      i energii elektrycznej w trakcie budowy sali gimnastycznej. Po stronie wydatkowej zabezpiecza się     
      środki na pokrycie wydatków na energie elektryczną oraz zakup papieru ksero w SP w Kopienicy. 

 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, 
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
 

Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
15 radnych. Uchwała o Nr XVIII/216/12 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 
2012 została podjęta 15 głosach „za” – stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
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g)  w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012. 

Skarbnik Gminy Pani Marzena Żołędziewska – Błaszczyk wyjaśniła, iż niniejszą uchwałą dokonuje 
się zwiększenia strony dochodowej i wydatkowej w ramach działu 801-Oświata i wychowanie na 
kwotę 5.860,00 zł. Stronę dochodową budżetu zwiększa się w związku z zawarciem przez Zespół 
Szkół Ogólnokształcących w Kamieńcu większej ilości umów ( niż pierwotnie zakładano) na 
wynajem sali gimnastycznej. Zwiększenie strony wydatkowej ma na celu zakup środków czystości 
w w/w placówce oświatowej. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, 
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
    
Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XVIII/217/12 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2012 została podjęta 15 głosami „za” – stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
 

h)  w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012. 

Skarbnik Gminy Pani Marzena Żołędziewska - Błaszczyk wyjaśniła, iż głównym celem tej uchwały 
jest zabezpieczenie po stronie wydatkowej na wartość 10.000,00 zł środków na wydatki bieżące z 
przeznaczeniem na opłaty komornicze za przeprowadzone postępowania egzekucyjne w zakresie 
podatków lokalnych. Stronę dochodową zwiększa się łącznie o kwotę 10.000,00 zł w ramach 
różnych czasem drobnych dochodów: 
- w dziale Transport i łączność na kwotę 304,50 zł z tytułu grzywien i kar pieniężnych od osób 
prawnych i innych jednostek organizacyjnych, 
- w dziale Administracja publiczna na kwotę 1.143,00 zł z tytułu wpływów z naliczonego podatku 
VAT, 
- w dziale 756 na kwotę 1.951,16 zł z tytułu wpływów za udostępnienie informacji publicznej, 
odsetek z renty planistycznej oraz odsetek za zajecie pasa drogowego, 
-  w dziale 758 na kwotę 373,57 z tytułu wpływów z różnych dochodów, 
- w dziale Gospodarka Komunalna i Mieszkaniowa na kwotę 5.830,90 zł w związku ze zwrotem           
z ZGKiM niewykorzystanej dotacji za 2011 r. oraz wpływów ze sprzedaży składników 
majątkowych,  
- w dziale Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego na kwotę 396,87 z tytułu wpływów z różnych 
dochodów oraz zwrotu z GBP niewykorzystanej dotacji podmiotowej za 2011r. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, 
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
    
Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XVIII/218/12 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2012 została podjęta przy 15 głosach „za”   – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
 

i)    w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 . 

Skarbnik Gminy Pani Marzena Żołędziewska – Błaszczyk wyjaśniła, że niniejsza uchwała zakłada 
przesunięcie w zakresie planu wydatków na kwotę 48.000,00 zł. Zakłada zmniejszenie w dziale 
852 – Pomoc społeczna i dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska. Celem 
zmniejszenia jest zwiększenie strony wydatkowej budżetu na zabezpieczenie następujących 
zdarzeń: 
-  6.000,00 na zadanie budowa wiaty drewnianej w Wieszowie ( na blachę na pokrycie dachu), 
- 34.000,00 zł na wykonanie projektów zamiennych, mapy do celów projektowych oraz wypłatę 
wynagrodzenia wykonawcy z tytułu zwiększenia zakresu przeprowadzonych prac w związku              
z zadaniem inwestycyjnym pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej, przepompowni ścieków i zasilania 
energetycznego w Czekanowie” 
- 8.000,00 zł na remont pokrycia dachowego SP w Ziemięcicach – dofinansowanie. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, 
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
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Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XVIII/219/12 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2012 została podjęta przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”  – stanowi załącznik 
nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

j)    w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012. 

Skarbnik Gminy Pani Marzena Żołędziewska – Błaszczyk wyjaśniła, że niniejsza uchwała 
dokonuje przesunięcia w ramach planu wydatków w dziale 921- Kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego na kwotę 12.074,29 zł poprzez zmniejszenie planu wydatków projektu „Remont oraz 
modernizacja Gminnej Świetlicy w Miedarach” oraz zwiększenie planu wydatków bieżących celem 
zabezpieczenia środków na dalszą kontynuację prac remontowych w świetlicy w Miedarach (m.in. 
remont korytarza, wymiana okien). 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, 
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
 
Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XVIII/220/12 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2012 została podjęta przy 15 głosach „za”  – stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu.  
 

 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Jan Fels przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 

 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2011 wraz ze       
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy. 

 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Żołędziewska – Błaszczyk wyjaśniła, że sprawozdanie z wykonania 
budżetu było przedmiotem obrad Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju gdzie szeroko 
omówiono wykonanie budżetu globalnie oraz w poszczególnych podziałkach klasyfikacyjnych 
przez poszczególnych kierowników referatów oraz podległych jednostek. W ustawowym terminie 
przedłożono sprawozdanie finansowe, które obejmuje bilans wykonania budżetu jednostki 
samorządu terytorialnego, bilans jednostki budżetowej zakładu budżetowego, rachunek zysków                   
i strat oraz zestawienie zmian w funduszu. Regionalna Izba Obrachunkowa w dniu 19 kwietnia 
2012 roku wydała pozytywną opinię o przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z wykonania 
budżetu. Wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu przedłożono informację o stanie mienia 
komunalnego gminy. Wszystkie dokumenty były badane przez Komisję Rewizyjną. Stanowisko 
Komisji Rewizyjnej również pozytywnie zostało zaopiniowane przez RIO.  

Budżet na 2011 rok został przyjęty z końcem roku 2010. Pierwotnie dochody wynosiły 
36.738.621,62 zł, a wydatki 39.392.670,13. Pierwotnie założono deficyt w wysokości 2.654.048,51 
zł, który planowano pokryć z tytułu kredytów i pożyczek. Jak co roku, w budżecie następowały 
zmiany po stronie wydatkowej i dochodowej. Po stronie dochodów budżet został zwiększony              
o kwotę 1.666.779,79 zł i po zmianach na koniec roku po stronie dochodowej ukształtował się             
w wysokości 38.405.401,41 zł. Wykonanie strony dochodowej – 36.905.593,14 zł daje 96,09 % 
planu. Plan strony wydatkowej został zwiększony o 2.126.018,39 zł, po zmianach wyniósł 
41.518.688,52 zł, a wydatki zostały wykonane w wysokości 38.853.503,51 zł co stanowi 93,58 % 
planu. Na dzień ostatniego grudnia w budżecie ukształtował się deficyt w kwocie 1.947.910,37 zł. 
Przychody na 2011 rok przyjęto w wysokości 4.551.710,86 zł. Zaplanowano pozyskać je                     
z pożyczek w WFOŚ, BGK kredytu i z tytułu spłaty pożyczki udzielonej z budżetu gminy. Plan 
przychodów ukształtował się w wysokości 5.010.949,46 zł. Przychody zrealizowano w 117,93 %               
w stosunku do planu. Zrealizowane przychody obejmują pożyczkę z WFOŚ na dofinansowanie 
zadania związanego z budową kanalizacji w Czekanowie. Kredyt zaciągnięto w banku 
komercyjnym wolne środki Nie wykonano przychodów z tytułu zaplanowanej spłaty pożyczki 
udzielonej z budżetu dla GBP. Dofinansowanie wpłynęło w styczniu 2012 roku. 

Pani Skarbnik odczytała uzasadnienie Regionalnej Izby Obrachunkowej do  uchwały                         
Nr 4100/V/27/2012 z dnia  19 kwietnia 2012 – stanowi załącznik nr 13 do protokołu.      

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Krzysztof Stebel  przedstawił stanowisko Komisji                          
w sprawie wykonania budżetu roku 2011.  
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Komisja Rewizyjna w składzie: Krzysztof Stebel, Krystyna Graca, Justyna Dziemba, Weronika 
Wojtyczka i Joachim Pieczka po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego, sprawozdania                    
z wykonania budżetu wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz 
informacji o stanie mienia przedstawia następujące stanowisko w sprawie wykonania budżetu  
roku 2011: 
   
     W budżecie na 2011 rok zaplanowano dochody w wysokości 36.738.621,62 zł, a wydatki              
w wysokości 39.392.670,13 zł. W wyniku zmian wprowadzanych sukcesywnie w ciągu roku     
zwiększono dochody do kwoty 38.405.401,41 zł, a wydatki do kwoty 41.518.688,52 zł. Ogółem      
dochody budżetu w roku 2011 wykonano w 96,09 % planu co stanowi 36.905.593,14 zł. Ogółem      
wydatki budżetu w roku 2011 wykonano w 93,58 % planu co stanowi 38.853.503,51 zł. 
  Komisja analizowała wykonanie dochodów za rok 2011 zwracając szczególną uwagę na pozycje, 
których wykonanie w znaczący sposób odbiega od planu. Niższe wykonanie w stosunku do planu 
nastąpiło między innymi w:  
Dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa, dochody z najmu i dzierżawy - nastąpiło wykonanie na 
poziomie 46,03 %, wpływy z tytułu sprzedaży nieruchomości nie będących gruntami lub użytkami 
rolnymi oraz lokali będących odrębnym przedmiotem własności - nastąpiło wykonanie na poziomie 
14,12%,  
Dział 750 – Administracja publiczna, dochody związane z realizacją zadań zleconych - nastąpiło 
wykonanie na poziomie 19,38%,  
Dział 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, w zakresie dochodów 
bieżących - nastąpiło wykonanie na poziomie 75,77 %,  
Dział 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 
nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem, wpływy z podatku 
opłacanego w formie karty podatkowej - nastąpiło wykonanie na poziomie 88,31%. 
Dział 801 – Oświata i wychowanie, w zakresie środków z Polsko - Niemieckiej współpracy 
Młodzieży na wyjazdy do miast partnerskich -  nastąpiło wykonanie na poziomie 50%,  
Dział 852 – Pomoc społeczna, w zakresie zwrotu nienależnie pobranego zasiłku okresowego za 
lata poprzednie - nastąpiło wykonanie na poziomie 80,77%,  
Dział 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza, wynagrodzenie płatnika z tytułu terminowego 
wpłacania zaliczek na PDOOF - nastąpiło wykonanie na poziomie 73,53%,  
Dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, wpływy z różnych dochodów - nastąpiło 
wykonanie na poziomie 64,12%.  
Po uzyskaniu wyjaśnień komisja nie stwierdziła nieprawidłowości związanych z wykonaniem 
dochodów za rok 2011. 
  Komisja analizowała wykonanie wydatków za rok 2011 również zwracając szczególną uwagę na 
pozycje, których wykonanie w znaczący sposób odbiega od planu, między innymi: 
Dział 710 – Działalność usługowa - wykonanie 44,24 % planu, 
Dział 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nie 
posiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem – wykonanie 77,01% 
planu, 
Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - wykonanie 85,28 % planu. 
  Komisja dodatkowo analizowała wydatki związane ze zwalczaniem narkomanii 
i przeciwdziałaniem alkoholizmowi (Dział - Ochrona zdrowia). Komisja nie stwierdziła 
przekroczenia prawa w zakresie wykonania wydatków. 
  Komisja analizowała realizację zadań inwestycyjnych (część opisowa) wśród których zwróciła 
szczególną uwagę na: 
punkt 5: Termomodernizacja budynku Zespołu Szkół w Zbrosławicach przy ul. Wolności 67 – 
wykonanie 63,75% planu, 
punkt 11: Budowa sieci kanalizacyjnej w Wieszowie ul. Bytomska – realizacja przeniesiona na 
2012 rok, 
punkt 12: Budowa kanalizacji sanitarnej i oczyszczalni ścieków w Kamieńcu – realizacja 
przeniesiona na 2012 rok, 
punkt 14: Budowa sieci wodociągowej w ul. Mikulczyckiej i ul. Stawowej w Przezchlebiu oraz 
budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Stawowej w Przezchlebiu – wykonanie 5,58% planu. 
  Komisja analizowała stopień realizacji programów wieloletnich na koniec roku 2011 oraz 
wydatków na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa art.5 ust1 pkt. 2 i 3 
ustawy o finansach publicznych za 2011 rok i nie dopatrzyła się nieprawidłowości. Komisja 
przeanalizowała informację o stanie mienia komunalnego i nie dopatrzyła się nieprawidłowości. 
Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem finansowym za rok 2011 i nie dopatrzyła się 
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nieprawidłowości. Ponadto przedmiotem analizy i kontroli Komisji Rewizyjnej w trakcie 2011 roku 
była również informacja o wykonaniu budżetu za I półrocze 2011 roku. Komisja nie wnosiła uwag 
do tej informacji. 
V Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach (Uchwała Nr 4100/V/27/2012) 
wydał opinię pozytywną o sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2011. 
 
Biorąc pod uwagę powyższe Członkowie Komisji Rewizyjnej jednogłośnie (tj. 5 członków komisji 
„za”) opiniują wykonanie budżetu za rok 2011 pozytywnie i występują z wnioskiem do Rady Gminy                      
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Zbrosławice. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zbrosławice – stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu. 
 
Radny Piotr Jankowski zapytał Wójta jak odbiera pozytywy i negatywy budżetu za rok 2011.  
 
Wójt, Pan Wiesław Olszewski przyznał, że nie powie, że jest zadowolony z tego budżetu, tym 
bardziej, że nie był jego twórcą, bo realizował budżet skonstruowany przez inną Radę. Ale to nie 
zmienia faktu, że życzyłby sobie znacznie większych wpływów po stronie dochodów. Braki w 
budżecie są powodem jego desperackich kroków tj. farmy wiatrowe, strefa logistyczna, które 
powodują niechęć mieszkańców wobec niego. W odczuciu Wójta to jest ostania szansa, żeby 
budżet gminy podreperować. Powiedział, że ma nadzieję, że zostanie uwzględniony ten 
dramatyczny apel o to, by po stronie dochodów wpływy do budżetu się zwiększyły. I to nie tylko po 
stronie podatków od nieruchomości mieszkańców, ale przede wszystkim po stronie podatków od 
osób, które prowadzą działalność gospodarczą. Zaapelował, by budżet Gminy traktować jak swój 
– jak na coś nas nie stać, nie kupujemy tego. Kredyt bierze się łatwo, ale przychodzi moment, 
kiedy trzeba go spłacić i wtedy zaczynają się schody. Wójt powiedział, że jesteśmy na takich 
schodach i nie chciałby po nich wchodzić jeszcze wyżej. 
 
Radna Krystyna Trzęsiok zapytała jakie wnioski o wsparcie unijne były składane i które otrzymały 
dofinansowanie. A jeżeli nie dostały dofinansowania, to z jakiego powodu. 
 
Wójt, Pan Wiesław Olszewski powiedział, ze wielokrotnie na komisjach była o nich mowa i nie 
będzie teraz na sesji ich wyliczał, bo radna ma wiedzę na ten temat. Dodał, ze jesteśmy w okresie 
schyłkowym, jeśli idzie o okres programowania unii europejskiej. W tej chwili na infrastrukturę 
pieniędzy już nie ma. Były pytania, czy możemy zaopatrzyć w internet osoby, zagrożone 
wykluczeniem społecznym. Wójt powiedział, ze możemy do tego podejść, ale wspomniał, że we 
wszystkich zadaniach trzeba mieć wkład własny. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, 
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie przy 11 głosach „za”, 2 głosach 
„przeciw”. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Pan Krzysztof Stebel powiedział, że należy pamiętać, iż pod 
koniec roku była potrzeba poczynienia oszczędności ze względu na kryzys, że dochody zostały 
wykonane w 96%, a wydatki w ok. 93%. Ma nadzieję, że fakt zaciśnięcia pasa w nowym okresie 
programowania da nam większą zdolność kredytową. Najpierw trzeba coś uzbierać, by móc 
później coś robić, więc myśli, że ocena budżetu jest pozytywna. 
 
Więcej uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym 
udział wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XVIII/221/12 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2011 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu została 
podjęta przy 11 głosach „za”, 2 głosach przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”   – stanowi 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
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 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zbrosławice absolutorium z tytułu wykonania budżetu za      
2011 r. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, 
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie przy 11 głosach „za”, 2 głosach 
„przeciw”. 
 
Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XVIII/222/12 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zbrosławice 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok została podjęta przy 11 głosach „za”,                 
3 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” –stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu. 
  

Pan Przewodniczący Rady na prośbę Radnych wniósł o ogłoszenie 10-cio minutowej przerwy. 
Do powyższego wniosku nie wniesiono uwag.   
Po zakończeniu przerwy przystąpiono do dalszej realizacji porządku sesji. 

 
 

Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Jan Fels oddał głos Wójtowi Panu Wiesławowi Olszewskiemu.  
Wójt poinformował, iż: 

 przez Wojewodę został skomunalizowany grunt pod siedzibą OSP w Świętoszowicach, 

 z Gminami Tworóg, Kalety, Krupski Młyn i Koszęcin realizowany jest wspólny program w ramach 
konkursu z zakresu badań, opracowań i ekspertyz – opracowanie programów efektywności 
energetycznej z uwzględnieniem odnawialnych źródeł energii dla gmin,    

 Pani Wójt uczestniczyła w uroczystym apelu z okazji Dnia Strażaka i 20 rocznicy utworzenia 
Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Tarnowskich Górach, który odbył się                   
w Świerklańcu, 

 odbył 2 spotkania z wędkarzami i hodowcami gołębi, którzy są użytkownikami nieruchomości nad 
stawem w Kamieńcu, w celu podjęcia inicjatywy zagospodarowania tego obiektu. Zarówno 
wędkarze jak i hodowcy gołębi nie są zainteresowani zagospodarowaniem obiektu, który wymaga 
wielkich nakładów, w związku z czym podjęte zostaną działania w celu dalszego jego 
funkcjonowania, a nie niszczenia, co ma miejsce w tej chwili. 

 odbył spotkanie z przedstawicielami  PKP SA, poświęcone przejęciu torowisk przebiegających 
przez teren gminy. Na razie rozmowy dot. torowiska Zabrze-Tworóg. 

 podjęto rozmowy nt. odbioru oraz cen za odbiór ścieków z Czekanowa do oczyszczalni                          
w Mikulczycach. Na dzień dzisiejszy zaproponowano gminie 15% bonifikatę w stosunku do ceny 
detalicznej. Będą prowadzone rozmowy w celu zwiększenia proponowanej bonifikaty. 

 Firma RECYCOAL przekazała wyniki badań próbek pobranych na hałdzie. Aktualnie prawnicy 
pracują nad umową przekazującą oddanie całość hałdy w dzierżawę spółce gminnej, w celu 
kontynuowania działań na szerszą skalę, 

 wraz z Panią Skarbnik podpisał umowę na umorzenie pożyczki w WFOŚiGW na kwotę ponad               
110 tys. zł., 

 odbył spotkanie z Komendantem Powiatowym, dotyczącym finansowania Posterunku w Kamieńcu. 
Zaproponowano Gminie przejęcie w całości kosztów użytkowania tego obiektu. Rozważana jest 
taka możliwość, ale tylko w przypadku przekazania Gminie tej nieruchomości (obecnie zarówno 
budynek jak i grunt jest własnością Policji). W powyższej sprawie wystosowano do Policji stosowne 
pismo. 

 odbyło się Zgromadzenie Ogólne Śląskiego Związku Gmin i Powiatów, podczas którego 
dyskutowano nad problemami bezpieczeństwa, w związku z likwidacją posterunków policji                   
w województwie śląskim oraz sprawami oświaty. Omawiano również formę próby wywarcia nacisku 
na instytucje rządowe, w związku z przekazywaniem zadań samorządom bez odpowiedniego 
dofinansowania. 

 Pani Wójt uczestniczyła w zawodach wędkarskich, które odbyły się z okazji Dnia Dziecka. Pan 
Wójt podziękował sekcji wędkarskiej za organizację tej imprezy. 

 Pani Wójt uczestniczyła w otwarciu placu zabaw przy Gminnym Przedszkolu w Wieszowie, 

 w Karchowicach odbyła się uroczystość z okazji 130 lat Górnośląskiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągowego, 

 odbył spotkanie z Komendantem Wojewódzkim w związku z reorganizacja Policji, 

 odbył spotkanie ze Starostą, które poświęcone było problemom bezpieczeństwa w okresie letnim, 
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 odbył spotkanie z GPW Dystrybucja w sprawie współpracy dotyczącej inwestowania w sieć 
wodociągową na terenie gminy Zbrosławice. W pierwszej wersji jest to część, która jest związana    
z dostawą bezpośrednią z GPW tzn. Boniowice, Kamieniec, Księży Las, Łubki. Jednakże Spółka 
jest zainteresowana przejęciem w całości tzw. operatorki na sieci w Zbrosławicach, na co nie 
wyraża się zgody, 

 odbyły się zebrania w Łubkach i Łubiu w związku z wyborami sołtysa. W Łubkach nowym sołtysem 
została Pani Ewa Zadorożna, o czym już wspomniał Pan Przewodniczący Rady, natomiast w Łubiu 
Pani Sylwia Dziambor. Pan Wójt nowym sołtysom z okazji wyboru złożył serdeczne gratulacje. 

 odbyły się festyny m.in. w Przezchlebiu, w Ptakowicach, w Kamieńcu i w Świętoszowicach, 

 odbył się coroczny Festiwal Piosenki Przedszkolnej organizowany przez Gminne Przedszkola, 

 w ostatni weekend odbył się wyjazd do zaprzyjaźnionej Gminy Brackenheim, w którym 
uczestniczyły rodziny, które zazwyczaj przyjmują u siebie gości z gmin partnerskich oraz zespół 
Miedarzanie i młodzież gimnazjalna, grająca w piłkę nożną. 
 

Na zakończenie swojej wypowiedzi Pan Wójt podziękował za udzielenie mu absolutorium. 
 

Zapytań do Wójta nie wniesiono. 
 

 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad w zakresie punktu „Interpelacje i zapytania 
radnych” swojemu zastępcy, Pani Zofii Woźniak. Wiceprzewodnicząca kolejno przedstawiała 
wniesione interpelacje: 

 interpelacja radnego Pana Tomasza Siegel dotyczyła przedstawienia informacji za rok 2011                
i 2012 w zakresie podpisanych umów oraz umów zleceń dla osób fizycznych Następnie zapytała 
radnego Pana Tomasza Siegel, czy ma jakieś uwagi do udzielonej przez Wójta odpowiedzi. 
 
Radny Pan Tomasz Siegel podziękował za wkład pracy włożony w przygotowanie odpowiedzi,              
przy czym stwierdził, że w interpelacji napisał, że chodzi mu tylko o osoby fizyczne, a za rok 2011 
wymienione zostały wszystkie umowy na łączna liczbę 407. Natomiast jest jedna umowa, która go 
trochę zaciekawiła – umowa o nr ewid. 266 dotycząca udzielenie kredytu na 10 lat na kwotę brutto 
1.009.185,21 zł. Prosi o wyjaśnienie, gdyż z informacji nie wynika, czy to Gmina udzieliła kredytu 
wymienionej w umowie osobie fizycznej lub ta osoba Gminie udzieliła kredytu. W udzielonej też 
odpowiedzi nie ma podanego kosztu obsługi tego przedsięwzięcia, o co również pytał                          
w interpelacji. 
 
Sekretarz Pani Katarzyna Zyga zobowiązała się do przygotowania odpowiedzi na kolejną sesję,        
w związku z tym, że nie ma przy sobie umów. Następnie Pani Sekretarz wyjaśniła, iż w związku            
z tym, że udzielona informacja nie jest informacja przetworzoną wypisano wszystkie kolejno 
zawierane umowy. 
 

 interpelacja radnego Pana Piotra Jankowskiego, która wpłynęła 12 czerwca 2012 r. dotyczyła 
fetoru, pyłu i kurzu na działkach i posesjach kilku właścicieli w Wieszowie przy ul. Wolności. 
Ponieważ interpelacja wpłynęła niedawno, odpowiedź zostanie udzielona na najbliższej sesji lub     
w ustawowym terminie.  
 
 

Ad. 13.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Jan Fels przejął prowadzenie sesji, a następnie głosu udzielił  
sołtysom. 
Głos zabrali: 

 Sołtys Ziemięcic Pan Alojzy Szyguła zwrócił się do Wójta z propozycją zorganizowania spotkania 
Rady Sołeckiej w Ziemięcicach z właścicielem stawu retencyjnego w Ziemięcicach w temacie 
zamulania stawu oraz zagrożenia, jakie stwarzają niszczejące budynki. 
Następnie wszystkich serdecznie zaprosił na coroczny festyn Jadwigafest, który odbędzie się             
w dniach 21-22 lipca br. 

  

 Sołtys Czekanowa Pan Andrzej Razmus poinformował, iż nie ma chętnych do prac porządkowych 
w związku z bardzo niskim wynagrodzeniem za wykonywanie tych prac. Z wyliczeń, jakich 
dokonał wynika, że za skoszenie 1m

2
 trawy pracownik otrzymuje 1 gr. brutto. 
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Dyrektor ZGKiM  Pan Józef Burda stwierdził, iż od kilku lat współpracuje z kilkoma osobami, które 
nie zgłaszały takiego problemu, więc może to tylko odczucie pracowników z Czekanowa.   
  

 Sołtys Wilkowic Pan Damian Nowara potwierdził, iż jest prawdą to o czym mówił kolega sołtys              
z Czekanowa. Dodał, iż podnosił już tę sprawę na kwartalnym spotkaniu Wójta z sołtysami.  
 
Dyrektor ZGKiM Pan Józef Burda stwierdził, iż umowy podpisuje z każdym pracownikiem 
indywidualnie. Zatrudnieni pracownicy nic na temat wynagrodzenia nie mówią, wypowiadają się 
tylko sołtysi i dotyczy to tylko 2-3 sołectw, a wyliczenia dla wszystkich zatrudnionych są takie 
same. Wszystkie obliczenia i kalkulacje przekaże, celem zapoznania się z nimi. Dodał, iż 
wynagrodzenie zostaje wyliczone wg. normogodziny przyjętej z katalogu nakładów rzeczowych, 
które są obowiązującymi katalogami normatywnymi w budownictwie i robotach porządkowych. 
 
Sołtys Pan Andrzej Razmus stwierdził, iż być może przyjęte z katalogu stawki są najniższe                    
i dlatego wynagrodzenia są takie niskie. Dlatego uważa, że stawki należy podnieś, aby zarobki 
były większe, by te osoby nie korzystały z pomocy opieki społecznej, tylko opłacało im się 
pracować na rzecz Gminy Zbrosławice. 
   

 Radny Pan Tomasz Siegel stwierdził, że jest różnica pomiędzy zapłatą 1 gr. za wykoszenie 1 m
2
 

trawy wykaszanej co 2 tygodnie, a koszeniem metrowych lub półtorametrowych chaszczy i traw, 
co wymaga większego nakładu pracy.      
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że zwróci się do Wójta, aby przyjrzeć się budżetowi                               
i ewentualnie o wygospodarowanie dodatkowych środków dla pracowników porządkowych                
w sołectwach. 
 
 

Ad. 14. 
Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy została przygotowana odpowiedź na wniosek radnego Pana 
Joachima Pieczki złożony w dniu 22 maja 2012 r.  w sprawie budowy autostrady. 
 
Pan Wójt odpowiedział, iż z informacji uzyskanej od GDDKiA, odpowiedź na powyższą interpelację 
jest dopiero w trakcie tworzenia. Natomiast wpłynęła odpowiedź Sołectwa Świętoszowice, o której 
przedstawienie poprosił kierownika Pana Janusza Kołodziejczyka. 
 
Kierownik referatu Pan Janusz Kołodziejczyk wyjaśnił, iż na skutek sygnałów Pana Radnego, jak 
również wniosków sołtysów do GDDKiA kierowane są pisma, na które brak jest jeszcze odpowiedzi. 
Natomiast 17. maja br. firma DRAGADOS zwróciła się z wnioskiem w sprawie potwierdzenia braku 
zastrzeżeń do otwarcia ruchu drogowego na całym odcinku Piekary – Maciejów. Na powyższy 
wniosek udzielono odpowiedź, że nie wnosi się uwag co do przejezdności, natomiast są uwagi do 
odbioru końcowego, w szczególności do cieków wodnych oraz innych robót związanych                             
z infrastrukturą wokół autostradową. Wraz z pismem została przekazana dokumentacja fotograficzna 
wykonana przez Pana Pieczkę. Na razie brak jest odpowiedzi. Pan Kierownik dopowiedział, iż 
planowane jest zorganizowanie w terenie spotkania z wykonawcą oraz GDDKiA, celem wskazania 
wszystkich elementów, które budzą niepokój. O terminie spotkania zostaną poinformowani sołtysi oraz 
radni. Dodał, iż w gminach ościennych, szczególnie w mieście Gliwice prace wokół autostradowe już 
są na ukończeniu. 
 
Radny Pan Alojzy Szyguła poinformował, iż podobna sytuacja występuje również pod wiaduktem                        
w Świętoszowicach, a pisemna interwencja radnego Pana Krzysztofa Stebla oraz jego nic nie daje, 
dlatego proponuje, aby przy okazji spotkania się w Czekanowie podjechać również do Świętoszowic. 
 
Pan Kierownik stwierdził, iż na spotkanie zamierza zaprosić również mieszkańców Wieszowy, którzy 
także zgłaszają wiele uwag. Postara się, aby jeszcze w czerwcu zaprosić przedstawicieli firmy 
DRADAGOS oraz GDDKiA.   
 
Radny Pan Joachim Pieczka stwierdził, iż są rozbieżności pomiędzy szkicami, które otrzymał od Pana 
Kierownika, a wcześniejszymi dokumentami i zdjęciami, które przekazał, a dot. to m.in. potoku                   
o symbolu BM 24, dlatego bardzo nalega, aby to miejsce również było wskazane do zobaczenia. 
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Ad. 15. 
Radna Pani Teresa Bagsik zapytała, czy 2 miesiące wakacji wystarczą, aby w szkole w Wieszowie 
zgodnie z planem zostały wymienione okna? 
 
Kierownik referatu Pan Janusz Kołodziejczyk wyjaśnił, iż w budżecie gminy są zabezpieczone środki 
w wysokości 50% kosztów na realizację zadania w zakresie termomodernizacji Zespołu Szkół                   
w Wieszowie. Na dofinansowanie powyższego zadania został złożony wniosek do WFOŚiGW, lista 
rankingowa złożonych wniosków ma zostać ogłoszona do końca czerwca br. Niezależnie od decyzji 
WFOŚiGW przygotowywany jest już przetarg, by w okresie wakacji zadanie zrealizować. 
 
Radny Pan Joachim Pieczka zwrócił się do Pana Wójta o wnioskowanie przejęcia oprócz torowiska 
Zabrze-Tworóg także torowiska Pyskowice-Bytom.      
 
Pan Wójt odpowiedział, iż były już prowadzone działania w sprawie przejęcia torowiska Pyskowice-
Bytom, jednakże sprawa zakończyła się negatywnie. Odmowę wytłumaczono tym, że jest to linia              
o znaczeniu strategicznym.  
 
Pan Józef Jureczek mieszkaniec Laryszowa poruszył następujące sprawy:   

 zwrócił uwagę, że w obiekcie, w którym odbywa się sesja przy włączeniu systemu klimatyzacji pali 
się  instalacja elektryczna, w związku z czym należy wezwać elektryka, by to sprawdził, 

 podczas ostatniej sesji dowiedział się od Pani Przewodniczącej komisji oświatowej                               
o przerażającym stanie budynku byłego przedszkola w Księżym Lesie. Dewastacja byłego 
przedszkola to bierność i przejaw  rażącej niegospodarności, za co odpowiada konkretna osoba. 

 zapytał, czy w Urzędzie Gminy Zbrosławice jest już do wglądu materiał dotyczący wykonywania 
cyklicznych pomiarów oddziaływania wysypiska śmieci na pograniczu Rybna-Laryszów przez 
Instytut Górnictwa. Na wyjazdowym posiedzeniu Komisji Rolnictwa było ustalone, że takie 
materiały będą przesłane do Urzędu Gminy. 

  
       Przewodniczący Komisji Rolnictwa Pan Józef Skandy wyjaśnił, iż Komisja analizowała otrzymane 

materiały i nie zauważyła wielkich uchybień. Jedynie co było, to zawyżenie azotanu w wodzie 
podskórnej, które wg. laboranta było spowodowane zanieczyszczeniami pochodzącymi                      
z rolnictwa. Otrzymane materiały po zapoznaniu się z nimi, zostały odesłane do firmy 
REMONDIS. 

 

 stwierdził, że w pobliżu Laryszowa wycinane są remizy oraz zagajniki, w których schronienie 
miała zwierzęta leśna. Brak zagajników powoduje, że są coraz większe problemy z tą zwierzyną, 
która niszczy uprawy i zasiewy oraz stwarza niebezpieczeństwo na drogach. Następnie zapytał, 
co będzie z tą zwierzyną?  
 
Pan Przewodniczący Rady zapytał, kto, na czyim terenie i kiedy dokonuje wycinki zagajników, na 
co Pan Jureczek odpowiedział, iż w zeszłym roku na pograniczu Laryszowa i Wilkowic został 
zrekultywowany lasek. Wcześniej o tym nie mówił, ale ponieważ problem narasta, postanowił to 
zgłosić.  
 
Rada wspólnie ustaliła, iż tematem tym powinna zająć się Komisja Rolnictwa, która na swoje 
posiedzenie powinna zaprosić leśniczych. 
 

 Radna Pani Karina Respondek zapytała Panią Wiceprzewodniczącą o liczbę działek 
wystawionych na sprzedaż przetargową, w jakich miejscowościach oraz czy zgodnie                          
z ustaleniami, ogłoszenia o przetargach ukazują się większej liczbie miejsc, czy tylko na tablicy 
ogłoszeń urzędu gminy? 
 
Odpowiedzi udzieliła Kierownik referatu Pani Bata Dzielicka informując, że w ostatnim  okresie 
odbyły się 2 przetargi na zbycie 6 nieruchomości w Kopienicy. Niestety do przetargu nikt nie 
przystąpił. Do przetargu będą jeszcze wystawiane nieruchomości w Zbrosławicach i Wieszowie 
oraz ponownie te nieruchomości w Kopienicy. Zgodnie z intencją radnych jak i również Komisji 
Rewizyjnej ogłoszenia są publikowane w Dzienniku Zachodnim, Gwarku, na tablicach ogłoszeń 
oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy. 
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Radna Pani Karina Respondek zapytała, czy na sprzedaż działek w Kopienicy był pierwszy 
przetarg, czy już kolejny? Następnie stwierdziła, że w kolejnych przetargach ceny nieruchomości 
są obniżane, w związku z czym ceny powinny być konkurencyjne. 
 
Kierownik referatu Pani Bata Dzielicka odpowiedziała, że dla nieruchomości w Kopienicy był to 
pierwszy przetarg. 
 

 Radny Pan Piotr Jankowski zwrócił się do Pana Wójta ze stwierdzeniem, iż zasięgał informacji            
u wykładowcy na Politechnice Śląskiej w temacie wykształcenia Pana Wójta, który stwierdził, iż 
studia nie zostały ukończone i Pan Wójt nie może już do czegokolwiek przystąpić. Dlatego nie 
cofa tego, co powiedział na ostatniej sesji i czeka, aż Pan Wójt pozwie go do sądu. 
 

 Radny Pan Alojzy Szyguła zapytał, czy w związku z tym, że nie będzie dożynek gminnych, nie 
będzie również konkursu „Laur Zbrosławicki”? 

 
Pani Sekretarz odpowiedziała, iż w tym roku ten konkurs nie będzie rozstrzygnięty. 

 

 Radna Pani Krystyna Graca zwróciła się do Pana Wójta z propozycją, aby podczas rozmów                    
z PKP poruszył sprawę budynku byłego dworca PKP w Miedarach, który za kilka lat ulegnie 
całkowitej dewastacji. Prawdopodobnie budynek ten jest wpisany do rejestru zabytków.  

 
 
Pan Przewodniczący Rady przedstawił następujące sprawy: 

 wszystkich serdecznie zaprosił na Indystriadę 2012, która odbędzie się w Zabytkowej Stacji 
Wodociągowej Zawada w Karchowicach w dniu 30 czerwca od godz. 10:00 do 20:00, 

 do radnego Pana Piotra Jankowskiego zwrócił się z pytaniem, czy w skardze, którą złożył wystąpił 
błąd, gdyż jest tam wpisana data 02.05. 2012 r., na co Pan Piotr Jankowski odpowiedział, iż 
wystąpił błąd. 

 zaprosił wszystkich na kolejną sesję na dzień 04.07.2012 r. na godz. 16:00. 
  

  
Ad. 16. 
 Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia. 
 
 
Czas zakończenia: 18:55 
 
Protokołowała 
Inspektor R. Penkala 

 


